

# 目 錄

中華民國九十一年六月

台灣昆蟲 第二十二卷 第二期

---

## 研究報告

- 101 自台灣採集之鉤蛾科 (Drepanidae) (昆蟲綱：鱗翅目) 的新種 *Leucoblepsis taiwanensis* Ulf Buchsbaum and Michael A. Miller
- 115 絨毛天蛾幼蟲觸角及口器之感覺毛 林政行
- 125 利用 RAPD 方法分析比較蟲生病原真菌 *Nomuraea* spp.、*Beauveria* spp. 和 *Metarhizium anisopliae* var. *anisopliae* 分離株  
高穗生 蔡勇勝 楊芃 洪德惠 柯俊良
- 135 青枯葉蛾 (*Trabala vishnou* Lefebure) (鱗翅目：枯葉蛾科) 之形態及生活史觀察 鄭秋玲 廖麗雯 鄭明發
- 147 關刀溪森林生態系長尾麝鼩 (*Crocidura tadae kurodai*) 消化道內含物之昆蟲碎片分析 胡峻毓 楊正澤 吳海音
- 157 加馬射線對煙甲蟲 (*Lasioderma serricorne* (Fabricius)) (Coleoptera: Anobiidae) 之致死效果 胡 燦 陳家杰 彭武康
- 163 瓜實蠅產卵之偏好性( )：洋香瓜果實主成份之萃取與分析 呂鳳鳴
- 171 臺灣紅螢科(鞘翅目：叩頭蟲類)名錄 鄭明倫 楊平世 佐藤正孝

## 書評 / 書介

- 189 跳蚤的生物學及其防治：貓蚤的生物學及益達胺在小動物體上的應用 徐孟豪

# Contents

June 2002

---

Formosan Entomologist Volume 22 No.2

## Research Reports

- 101 *Leucoblepsis taiwanensis* sp. nov., a new species of Drepanidae from Taiwan (Insecta: Lepidoptera) Ulf Buchsbaum and Michael A. Miller
- 115 Sensilla on the Larval Antennae and Mouthparts of *Pentateucha inouei* Owada et Brechlin (Lepidoptera: Sphingidae) Cheng-Shing Lin
- 125 Use of Random Amplified Polymorphic DNA to Characterize Entomopathogenic Fungi, *Nomuraea* spp., *Beauveria* spp., and *Metarhizium anisopliae* var. *anisopliae*, from Taiwan and China Suey-Sheng Kao, Yeong-Sheng Tsai, Peng-Shian Yang, Te-Huey Hung and Jiunn-Liang Ko
- 135 Observations on the Morphology and Life Cycle of *Trabala vishnou* Lefebure (Lepidoptera: Lasiocampidae) Chiou-Ling Cheng, Li-Weng, Liao and Ming-Fa Cheng
- 147 Analysis of Insect Fragments in the Digestive Tract Contents of *Crocidura tadae kurodai* from the Guandaushi Forest Ecosystem, Central Taiwan Chun-Yu Hu, Jeng-Tze Yang and Hai-Yin Wu
- 157 The Lethal Effect of Gamma Radiation on *Lasioderma serricorne* (Fabricius) (Coleoptera: Anobiidae) Tsan Hu, Chia-Che Chen and Wu-Kang Peng
- 163 Ovipositional Preference of the Melon Fly, *Bactrocera cucurbitae* Coquillett (Diptera : Tephritidae) ( ): Analysis of Extracted Chemicals from Fruits of the Muskmelon Feng-Ming Lu
- 171 Checklist of Lycidae (Coleoptera: Elateriformia) of Taiwan Ming-Luen Jeng, Ping-Shih Yang and Masataka Satō

## Book Review

- 189 Flea Biology and Control: The Biology of the Cat Flea, Control and Prevention with Imidacloprid in Small Animals Meng-Hao Hsu